

ဝီရိယကြောင့် မြေပုံတွင် ၃၅ ဦးထက်မနည်း သေဆုံး

သတင်းရင်းမြစ် > ခိုင်စွာ သိန်းဇော်  
တနင်္လာနေ့၊ အောက်တိုဘာလ ၂၅ ရက် ၂၀၁၀ ခုနှစ် ၂၂ နာရီ ၀၅ မိနစ်

နယူးဒေလီ (မန္တလေး) ။ ဝီရိယ ဆိုင်ကလုန်း မှန်တိုင်းဒဏ်ကို ယခုလ ၂၂ ရက်နေ့တွင် အများဆုံးခံခဲ့ရသည့် ရခိုင်ပြည်နယ် မြေပုံမြို့နယ်၌ အနည်းဆုံး ၃၅ ဦး သေဆုံးခဲ့ကြောင်း ရခိုင်တိုင်းရင်းသားများ တိုးတက်ရေးပါတီ RNDP အဆိုအရ သိရသည်။

မြေပုံမြို့နယ်တွင် ငါးရွှိတောင်၊ အမျက်ထွက်၊ ပြိုင်ချောင်၊ ကြိုင်သာ၊ ပြင်ဝန်း၊ တောင်ဆိပ်၊ ကြက်ဟင်းခါး၊ ကြာအင်းတောင်၊ ငါးပသုန်နဲ့ ကျွန်းသာယာတို့မှ သေဆုံးခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။

“တချို့ရွာလုံးကျွတ် (မြေပုံမြို့နယ်)ပျောက်သွားတာ ရှိပါတယ်။ ဒါကြောင့် သေဆုံးသူအရေအတွက် တိုးလာနိုင်ပါတယ်” ဟု ၂၀၁၀ ရွေးကောက်ပွဲ ဝင်ရောက်မည့် RNDP ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာ အေးမောင်က မန္တလေးကို ပြောသည်။

ကျောက်ဖြူ၊ စစ်တွေ၊ မန်အောင်၊ မြေပုံ၊ ပေါက်တော၊ မင်းပြားတွင် ထိခိုက်ပျက်စီးခဲ့သည်ဟု ရန်ကန်ရှိ ကုလသမဂ္ဂ လူသားချင်း စာနာမှုဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းညှိနှိုင်းရေးအဖွဲ့၏ အစီရင်ခံစာတွင် ဖော်ပြထားသည်။

ပေါက်တောမြို့နယ် ငါးရွှိကျိုင်း၊ ငါးရပွက်ကျိုင်း၊ မောင်းဆွဲ စသည်တို့တွင် ရေလွှမ်းမိုးသဖြင့် ၉ ဦးထက်မနည်း သေဆုံးကာ တဦး ပေါက်ကျိုးသွားသည်ဟု ဒေါက်တာ အေးမောင်က ဆိုသည်။

“ဒီမှာတော့ အိမ်တွေ ရေမြုပ်သွားလို့ အိမ်အသုံးဆောင် ပစ္စည်းတွေအားလုံး ပျက်စီးတယ်။ တော်တော် ဒုက္ခရောက်နေကြပြီ။ ပုစွန်ကန်တွေမှာ လုပ်နေတဲ့ အလုပ်သမားတွေ ပျောက်နေတယ်။ လူအသေအပျောက်တော့ ၅ ယောက်ပဲ ရသေးတယ်” ဟု မြေပုံမြို့နယ် ကမ်းထောင်းကြီး တိုက်နယ်မှ ဒေသခံ တဦးကလည်း မန္တလေးကို ပြောသည်။

မြေပုံသည် ရေလုပ်ငန်း အဓိကလုပ်ကိုင်သည့် မြို့နယ်ဖြစ်ရာ မှန်တိုင်းကြောင့် ရေလုပ်ငန်း အများအပြား ဆုံးရှုံးသဖြင့် ယခုနှစ်တွက် ဝမ်းစာဖူလုံမှု မရှိမည်ကို ဒေသခံများအကြား စိုးရိမ်နေကြသည်။

လေဘေးသင့်ရာ ဒေသများတွင် နေအိမ်များ ပျက်စီးခြင်း၊ အစားအသောက်နှင့် အဝတ်အထည်များသို့ ဆားငန်ရေများ ဝင်ရောက်ခြင်းကြောင့် ဒေသခံများ အရေးပေါ် အကူအညီ လိုအပ်နေကြောင်း သိရသည်။

လူဦးရေ ၂ သိန်းကျော်ရှိ ကျောက်ဖြူမြို့နယ်တွင် အာဏာပိုင်များက ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းများ၌ လေဘေးစခန်း ၃ ခု ဖွင့်ထားသည့်အပြင် အကူအညီအဖြစ် ရွက်ဖျင်တဲ ၂၀၀၀ နှင့် ဆန်အိတ် ၁၀၅၀ ပို့ခဲ့ကြောင်း ရန်ကန်ရှိ ကုလသမဂ္ဂ လူသားချင်း စာနာမှုဆိုင်ရာ ပူးပေါင်းညှိနှိုင်းရေးအဖွဲ့ OCHA ၏ ယခုလ ၂၃ ရက်နေ့ အစီရင်ခံစာတွင် ဖော်ပြသည်။

၂၄ ရက်နေ့ OCHA သတင်းထုတ်ပြန်ချက်၌ ကျောက်ဖြူမှ ရွာပေါင်း ၅ ရွာမှ အိမ်ထောင်စု ၁၁၀၀ (လူဦးရေ ၄၅၀၀) ခန့် မှန်တိုင်းဒဏ်သင့်ကာ တဦး သေဆုံးကြောင်းနှင့် မန်အောင်မြို့နယ်တွင် လူဦးရေ ၇၀၀ ခန့် မှန်တိုင်းသင့်ခဲ့ပြီး ကျန်မြို့နယ်များ၏ အပျက်အစီး စာရင်းကို မရရှိသေးဟု ဆိုသည်။ ရန်ကန်ရှိ ကုလ လက်အောက်ခံ အဖွဲ့အစည်း တခုသို့ မန္တလေး ဆက်သွယ်မေးမြန်းရာ အသေးစိတ် အချက်အလက်များ ထပ်မံ မရရှိသေးကြောင်း တာဝန်ရှိသူက ဖြေကြားသည်။

မကွေးတိုင်း ပွင့်ဖြူမြို့နယ်တွင် လူဦးရေ ၄၄ ဦးနှင့် စစ်ကိုင်းတိုင်းရှိ ရွာပေါင်း ၁၅ ရွာတွင် ၂၀၅၅ ဦး မှန်တိုင်းသင့်ခဲ့သည်ဟု ဆက်လက်ဖော်ပြထားသည်။

လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီး ဦးမောင်မောင်ဆွေ၊ ပြည်ထဲရေး ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးဘုန်းဆွေ၊ ပို့ဆောင်ရေးဝန်ကြီး ဦးသိန်းဆွေနှင့် ဒေသအာဏာပိုင်များက ကျောက်ဖြူ မှန်တိုင်းသင့် ပြည်သူများကို ယခုလ ၂၄ ရက်နေ့တွင် အလှူငွေနှင့် ထောက်ပံ့ရေးပစ္စည်းများ ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း ယနေ့ထုတ်

ဂီရိကြောင့် မြေပုံတွင် ၃၅ ဦးထက်မနည်း သေဆုံး

သတင်းရင်းမြစ် > ခိုင်စု၊ သိန်းဇော်  
တနင်္လာနေ့၊ အောက်တိုဘာလ ၂၅ ရက် ၂၀၁၀ ခုနှစ် ၂၂ နာရီ ၀၅ မိနစ်

---

ကြေးမုံ သတင်းစာက ဖော်ပြထားသည်။

ရန်ကုန်ရှိ ရခိုင်မိသားစုဝင်များနှင့် ဖွဲ့စည်းထားသော ရခိုင်သဟာယ အသင်းကလည်း “ဂီရိလေဘေး ကယ်ဆယ်ရေး မိသားစု” ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ရန်ကုန်တွင် ရုံးခန်းဖွင့်ကာ မှန်တိုင်းသင့်များအတွက် အလှူငွေ ကောက်ခံရာ ကျပ်သိန်း ၆၀ ကျော် ရရှိခဲ့ရာ ယမန်နေ့တွင် ကျောက်ဖြူသို့ ဆန်အိတ် ၁၀၀ လှူဒါန်းလိုက်ကြောင်း အဖွဲ့ခေါင်းဆောင် တဦးဖြစ်သူ ဦးခင်မောင်စိုးက မဇ္ဈိမကို ပြောသည်။

ပြည်နယ်မြို့တော် စစ်တွေရှိ နာရေးကူညီမှုအသင်း၊ ကြက်ခြေနီအသင်း၊ လူမှုဝန်ထမ်းဌာနတို့ကလည်း လေဘေးသင့် ဒေသများသို့ အရေးပေါ် အကူအညီများ သွားရောက်လှူဒါန်းရန် စီစဉ်နေသည်။

ထို့အပြင် ဂီရိသင့် မြို့နယ်များအနက် အဆိုးရွားဆုံး ခံရသည့် မြေပုံမြို့နယ်သို့ ဆန်အိတ် မိုးရေကာဖျင်စ၊ ရေသန့်ဘူးစသည် အရေးပေါ် လိုအပ်သည့် ပစ္စည်းများ မနက်ဖြန်တွင် RNDP က သွားရောက်လှူဒါန်းမည်ဟု ဆိုသည်။

မြန်မာနိုင်ငံ ကြက်ခြေနီအသင်းကလည်း အဝတ်အထည်၊ မီးဖိုချောင်သုံး ပစ္စည်း၊ မိုးကာစများ ပါသည့် အထုပ်အပိုး ၁၅၀၀ ကို ယင်းဒေသများသို့ ပေးပို့ထားသည်ဟု သတင်းထုတ်ပြန်သည်။ ကုလသမဂ္ဂ ကလေးသူငယ်များ အရေးပေါ် ရန်ပုံငွေအဖွဲ့ UNICEF ကလည်း မိသားစုများအတွက် အရေးပေါ်သုံး ပစ္စည်းများ ပေးပို့ခဲ့သည်။

ရခိုင်ပြည်နယ် မြောက်ပိုင်း၌ ယခုနှစ် ဇွန်လတွင် မိုးကြီးမြေပြိုမှုကြောင့် လူပေါင်း ၆၃ ဦး သေဆုံးကာ လူပေါင်း ၇၀၀၀၀ ကျော် အိုးအိမ်မဲ့ဖြစ်ခဲ့ရပြီး၊ အတည်တကျ ဖြစ်လာချိန်တွင် ဂီရိ ဆိုင်ကလုန်းမှန်တိုင်း တိုက်ခတ်ခြင်း ဖြစ်သည်။ မှန်တိုင်းကြောင့် ပျက်စီးဆုံးရှုံးမှု သေဆုံးမှု စာရင်း အတိအကျကို ယခုချိန်ထိ အာဏာပိုင်များက ထုတ်ပြန်ကြေညာခြင်း မရှိသေးပါ။